
 

 

Odbor za gospodarstvo i turizam 
KLASA: 021-04/19-02/23 
URBROJ: 2163/1-01/8-19-02 
Pazin, 23. travnja 2019. 
 
 
 

Z A P I S N I K 
sa 5. sjednice Odbora za gospodarstvo i turizam održane dana 23. travnja 2019. godine s 
početkom u 08,30 sati u prostorijama Istarske županije u Pazinu, Dršćevka 3 
 
Sjednici prisustvuju članovi Odbora za gospodarstvo i turizam: dr. sc. Sanja Radolović, Zvonko 
Liović, Robert Velenik, Boris Rogić i dr.sc. Tea Golja. 
 
Osim članova Odbora sjednici prisustvuju: Ezio Pinzan – pročelnik Upravnog odjela za 
poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i vodoprivredu Istarske županije i Melita Ferenčić 
- pomoćnica tajnice Stručne službe Skupštine Istarske županije.  
 
Sjednicu otvara dr. sc. Sanja Radolović - predsjednica Odbora za gospodarstvo i turizam, 
pozdravlja prisutne, konstatira kvorum i predlaže slijedeći 

 
D N E V N I   R E D 

 
1. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i 

agroturizma Istre za 2018. godinu. 
 
2. Razno. 

 
- Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red.  

 
Ad-1. 

Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i 
agroturizma Istre za 2018. godinu 

 
Ezio Pinzan daje na razmatranje Izvješće o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i agroturizma 
Istre za 2018. godinu. 
Navodi kako je Fond od svog osnivanja od 1995. do 2018. godine po osnovi proračunskih 
prihoda – tj. namjenskih uplata jedinica lokalne samouprave, Istarske županije, Lovačkog 
saveza Istarske županije, Ministarstva poljoprivrede RH te po osnovi Zakona o 
poljoprivrednom zemljištu oprihodovao ukupno 56.154.000,00 kn. Uzimajući u obzir da je dio 
sredstava u iznosu od 7.200.000,00 kn vraćeno Ministarstvu poljoprivrede i šumarstva RH, 
ukupan se iznos umanjuje za vraćeno te iznosi 48.954.000,00 kn. 
U 2018. godini odobren je 31 kredit i dodijeljeno 23.961.000,00 kn iz vlastitih sredstava Fonda. 
Vidljivo je kako je najviše sredstava plasirano u stočarsku djelatnost pa nakon toga u 
poljoprivrednu, što iznosi oko 60% svih plasiranih sredstava. Pretpostavka je kada ne bi bilo 
ovog Fonda, veliki broj poljoprivrednika ne bi bio u mogućnosti realizirati bespovratna sredstva 
koja su im na raspolaganju.  



                                                             
 

Fondu se stvaraju određene poteškoće u smislu likvidnosti, jer treba za takve namjene 
isfinancirati u vrlo kratkom roku velike (milijunske) iznose da bi korisnici čekali od 6-9 mjeseci 
povrat većeg djela sredstava. 
Potrebnim smatra naglasiti kako je već u ovoj godini dostavljen veliki broj zahtjeva za 
predfinanciranje upravo projekata koji su kandidirani na EU fondove.  
Poljoprivrednici su dobro organizirani i dobro se povlače sredstva iz EU fondova, gdje većina 
njih mogu i sami predfinancirati, ili putem određenih banaka koje daju povoljne kredite za 
predfinanciranje, ali još uvijek ima veliki broj poljoprivrednika koji se odlučuju upravo za kredit 
Fonda, misleći kako je to najkraći i najbrži put do kredita.  
Vjerojatno će se u skoroj budućnosti tražiteljima kredita odbijati zahtjeve iz razloga što nema 
dovoljno sredstava u Fondu da bi se moglo svima udovoljiti.  
Trebat će limitirat maksimalni iznos kredita koji se može dodijeliti po korisniku ili udružiit 
sredstva Fonda sa nekom bankom, što možda i ne bi bilo efekta. Već i sada se određeni broj 
korisnika upućuje na HBOR koja ima pristupačnu kamatnu stopu pogotovo za kreditiranje 
grane stočarstva. 
 
Odbor bez rasprave jednoglasno donosi 
 

Z A K L J U Č A K 
 

Podržava se Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i 
agroturizma Istre za 2018. godinu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje. 
 

Ad-2. 
Razno 

Tea Golja iznosi mišljenje ujedno i pitanje vezano za prethodnu točku dnevnog reda. 
Navodi kako se kod izlaganja govori „ruralni razvoj“, a sam naziv Fonda je u smislu 
poljoprivrede i agroturizma.  
Stoga predlaže kako bi bilo možda dobro razmišljati u smislu terminologije tj. da se promijeni 
naziv u ruralni turizam, a ne agroturizam, a time bi se pratilo sve ono što se kroz Fond 
podupire.  
 
Ezio Pinzan odgovara kako ruralni razvoj je ukupno cijeli smisao Fonda i ono obuhvaća sve 
aktivnosti na prostoru, a prilikom osnivanja Fonda, bilo je definirano agroturizam kako bi se 
naglasila poljoprivreda i turizam. Potrebno je naglasiti da ono gospodarstvo koje se ne bavi 
poljoprivredom ne bi moglo dobiti sredstva iz Fonda.  
Prihvaća prijedlog kako bi se terminologijom moglo baviti, pa da to bude turizam u ruralnom 
prostoru, ali uvijek poštivati naglasak na poljoprivredu. 
 
 
 
 
Završeno u 09,00 sati. 
 
Zapisnik vodila: 
Silvija Klarić 

Predsjednica  
Odbora za gospodarstvo i turizam 

dr. sc. Sanja Radolović 
 
 


